

Braham Dabscheck

Senior Fellow Melbourne Law School, Université de Melbourne

Hayden Opie

Director of Studies, Sports Law Program, Université de Melbourne

Visiting Lecturer in Sports Law, Université d'Adelaide

Sport, Travail et Protection sociale en « Australasia »*

Abstract

In recent decades, the employment and welfare conditions of players in top level sport in Australia and New Zealand have progressed from below to well above community standards in many instances. This paper provides information about employment and welfare conditions across twelve sports and identifies how progress has been achieved outside the usual industrial relations and legislative frameworks, with special attention to the emergence and role of player associations.

Résumé

Au cours des dernières décennies, les conditions sociales et d'emploi des sportifs de haut niveau en « Australasia » (Australie et Nouvelle Zélande) ont progressé, dans de nombreux cas, bien au-delà des normes communautaires. Ce document évalue les conditions sociales et d'emploi dans douze sports et identifie la manière dont les progrès ont été réalisés en dehors du climat social usuel et du cadre législatif tout en portant une attention particulière à l'émergence et au rôle des associations de sportifs.